

~~РАСКРЕЩЕНО~~
Секретно

Приложение 2

ВАШИНГТОН

СОВПОСЛ

485. Посетите госсекретаря США Раска и передайте ему ноту следующего содержания:

"Посол Союза Советских Социалистических Республик свидетельствует свое уважение Государственному Секретарю Соединенных Штатов Америки и, ссылаясь на его ноту от 24 марта с.г., имеет честь передать в связи с просьбой Правительства США фотокопии следующих документов, относящихся к пребыванию американского гражданина Ли Харви Освальда в Советском Союзе в период с 1959 по 1962 гг.:

Материалы о проживании и трудоустройстве

Ли Х.Освальда в Советском Союзе

1. Заявление Ли Х.Освальда в Отдел виз и регистрации УВД Исполкома Мосгорсовета о выдаче вида на жительство от 29.XII.59г.
2. Расписка Ли Х.Освальда о том, что ему разъяснено правовое положение лица без гражданства, датированная 5.I.1960 г.
3. Заявления Ли Х.Освальда в Управление милиции г.Минска о продлении его вида на жительство, датированные от 4.I.61г. и 4.I.62 г.
4. Расписка Ли Х.Освальда о получении им вида на жительство от 6.I.62 г.
5. Заявление и автобиография, написанные Ли Х.Освальдом в связи с поступлением на работу на Радиозавод в г.Минске, а также карточка поступающего на работу о прохождении медицинского осмотра и инструктажа по технике безопасности, датированные 11.I.60 г.
6. Справка с места работы Ли Х.Освальда от 15.УП.60 г.

7. Справка с места жительства Ли Х.Освальда от 15.УП.61 г.
8. Характеристика на Ли Х.Освальда с места работы на Радио-заводе в г.Минске от 11.ХП.61 г.
9. Выписка из трудовой книжки Ли Освальда, выданной на Радио-заводе в г.Минске.

Материалы, касающиеся въезда Ли Х.Освальда
и его жены М.Освальд из СССР

1. Заявление Ли Х.Освальда в ОВИР Управления милиции Минского горисполкома с просьбой о выдаче визы на въезд из СССР, датированное 15.УП.1961 г.
2. Заявление Марины Освальд в ОВИР Управления милиции БССР о согласии на въезд ее мужа Ли Х.Освальд из СССР 18.УП.1961 г.
3. Заявление Марины Освальд с просьбой о выдаче ей визы на въезд из СССР от 21.УШ.1961 г.
4. Обязательство Ли Х.Освальда о материальном обеспечении своей жены, написанное им в связи с въездом в США, датированное 17.УП.1961 г.

Материалы медицинского характера

1. История болезни Ли Х.Освальда из психосоматического и хирургического отделений больницы им.Боткина (г.Москва), история болезни и медицинская карта амбулаторного лечения Освальда из второй клинической больницы Минска.
 2. Медицинская карта и карта по амбулаторному лечению Марины Освальд из г.Минска."
- Исполнение телеграфьте.

DEPARTMENT OF STATE
OFFICE OF LANGUAGE SERVICES
(Translation Division)

LS no.0692061-32
JS/YS
Russian

Re: Paragraph XLI of Protocol no. 140

Secret

Appendix 2

WASHINGTON

THE SOVIET AMBASSADOR

485. Visit U.S. Secretary of State Rusk and give him a note that reads as follows:

“The Ambassador of the Union of Soviet Socialist Republics presents his compliments to the Department of State of the United States of America and, referring to its note of March 24 of this year, has the honor to transmit, in connection with the request by the U.S. Government, photocopies of the following documents relating to the stay of U.S. national Lee Harvey Oswald in the Soviet Union in the 1959-1962 period:

Materials on Lee H. Oswald's Residency and Employment in the Soviet Union

1. Lee H. Oswald's application of December 29, 1959, to the Division of Visas and Registration of the UVD [Office of Internal Affairs] of the Executive Committee of the Moscow Municipal Council for a residency permit.
2. A declaration by Lee H. Oswald, dated January 5, 1960, that the legal status of the stateless person had been explained to him.
3. Lee H. Oswald's applications, dated January 4, 1961, and January 4, 1962, to the Police Administration of Minsk for extension of his residency permit.
4. A declaration by Lee H. Oswald, dated January 6, 1962, that he had received a residency permit.

5. An application and curriculum vitae written by Lee H. Oswald in connection with his taking a job at the Minsk Radio Factory; a card issued to the new employee, certifying that he had passed a medical examination and received instructions on safety procedures. Dated January 11, 1960.

6. A report from Lee H. Oswald's place of employment, dated July 15, 1961.

7. A report from Lee H. Oswald's place of residence, dated July 15, 1961.

8. A job evaluation for Lee H. Oswald from his employer, the Minsk Radio Factory, dated December 11, 1961.

9. An excerpt from Lee Oswald's workbook issued at the Minsk Radio Factory.

Materials Relating to the Departure of Lee H. Oswald and His Wife M. Oswald from the USSR

1. An application by Lee H. Oswald to the OVIR [Division of Visas and Registration] of the Police Administration of the Minsk Municipal Executive Committee for a visa to leave the USSR, dated July 15, 1961.

2. An application by Marina Oswald to the OVIR of the Police Administration of the Byelorussian SSR for permission for her husband, Lee H. Oswald, to leave the USSR, dated July 18, 1961.

3. Marina Oswald's application for a visa to leave the USSR, dated August 21, 1961.

4. Lee H. Oswald's commitment to provide financial support for his wife, written by him in connection with his departure for the U.S., dated July 17, 1961.

Materials of a Medical Nature

1. A history of Lee H. Oswald's illness, from the psychosomatic and surgical departments of the Botkin Hospital (Moscow); a history of illness and the medical record of Oswald's out-patient treatment from the Second Clinical Hospital in Minsk.

2. Marina Oswald's medical file and out-patient treatment record from Minsk

Notify us by telegraph when this has been done.

504-zp

zf